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Ponieważ zgodnie z prawem 
miasto nie może podejmować 
decyzji o wycince drzew, jeśli ro-
sną one na jego terenie, Samo-
rządowe Kolegium Odwoławcze 
wyznaczyło gminę zastępczą 
w sprawie. O losach drzew, po 
sąsiedzku, miał rozstrzygnąć 
Wydział Ekologii z zabrzańskie-
go magistratu.

Jednak w Zabrzu 
nie zamierzają 
odgrywać roli kata 
gliwickich drzew.
 – Do gliwickiego urzędu miej-
skiego została wysłana odmowa 
wszczęcia postępowania w tej 

sprawie – informuje nas Wydział 
Kontaktów Społecznych w za-
brzańskim magistracie.
Ta wiadomość z pewnością roz-
czaruje Zarząd Dróg Miejskich 
w Gliwicach, który uzasadniał 
wycinkę blisko 130 drzew potrze-
bą budowy ronda u zbiegu ulic 
Sobieskiego i Mickiewicza oraz 
kilkunastu miejsc postojowych. 
Ponadto, jak argumentował ZDM, 
niektóre lipy rosną zbyt blisko 
jezdni i zagrażają bezpieczeństwu 
uczestników ruchu.

Mieszkańcy stanowczo sprzeci-
wiali się wycince drzew, twier-
dząc, że dzięki nim aleja ma 
swój niepowtarzalny charakter 
i stanowi cenne dziedzictwo 
urbanistyczne, które powinno 

zostać zachowane w niezmie-
nionej formie dla przyszłych 
pokoleń.

W sukurs obrońcom 
lip przyszedł także 
Wojewódzki Kon-
serwator Zabytków. 
Jak się okazuje, dosłownie na 
dniach zakończy się procedu-
ra wpisywania lip do rejestru 
zabytków. To także brano pod 
uwagę w urzędzie miejskim 
w Zabrzu.
 – Z tego co wiemy, jest to te-
ren o znaczeniu historycznym, 
a Wojewódzki Konserwator Za-
bytków podjął decyzję o wpisa-
niu alei do rejestru zabytków. 
Wobec tego uważamy, że Mia-
sto Zabrze nie powinno roz-
patrywać tej sprawy – dodają 
zabrzańscy urzędnicy.

Czy to koniec 
kilkumiesięcznej 
batalii o lipy? Wy-
gląda na to, że nie 
do końca. 

Jak informują obrońcy drzew, 
w marcu ZDM złożył kolejny 
wniosek, tym razem o wycinkę 
101 drzew pod budowę ronda 
u zbiegu ulic Daszyńskiego, So-
wińskiego, Radiowej, Kozłow-
skiej i Mickiewicza. Zdaniem sto-
warzyszenia „Gliwickie Drzewa”, 
cały tok wydarzeń wskazuje, że 

władze Gliwic zamierzają zmie-
nić lokalizację dla zachodniej 
obwodnicy miasta.

 – Podjęte przez ZDM starania 
o radykalne wycięcie drzew na uli-
cach Sowińskiego i Mickiewicza, 
świadczą o tym, że porzucony zo-
stał projekt budowy południowo-
-zachodniej obwodnicy (za POCH-

-em), a władze miasta zamierzają 
ruch tranzytowy poprowadzić wy-
mienionymi ulicami, nieodwracal-
nie niszcząc tę dzielnicę – napisa-
li obrońcy drzew w oświadczeniu 
opublikowanym w marcu.

Jednak te sensacyjne donie-
sienia ostro dementuje rzecz-
nik prasowy prezydenta Gliwic 
Marek Jarzębowski.
 – Te rewelacje to po prostu 
jedna wielka bzdura – oznajmił.

Michał Pac Pomarnacki

OBROŃCY GLIWICKICH LIP ZADOWOLENI Z DECYZJI ZABRZAŃSKICH URZĘDNIKÓW

Zabrze nie zaszkodzi alei

Informacja wywołała 
ożywioną dyskusję na 
portalu 24gliwice.pl. 
Oto niektóre z komen-
tarzy internautów:

dav: Zabrze to normalne 
miasto, z normalnymi urzęd-
nikami, tramwajami i bardzo 
ciekawą wizją turystyki po-
przemysłowej. W Gliwicach 
mamy place i markety! Do 
tego jest jeszcze wizja Po-
dium!”

* * *
Chris: „A dlaczego nikt nie 
wpadł na pomysł, by te drze-
wa przesadzić? Owszem, 
w kochanej Ojczyźnie to 
brzmi jak Science-Fiction, 
ale to żadna czarna magia. 
Istnieją nawet specjalne 
maszyny do takich przed-

sięwzięć i przesadzano nimi 
o wiele większe drzewa jak 
te gliwickie krzaczki...”

* * *
Malecha: Ulica Mickiewicza 
ma piękne stare , dorodne 
lipy . Wiem , że są zagroże-
niem dla wysokich samo-
chodów ciężarowych (wiem 
co piszę). Ale w czym jest 
problem aby zakazać wjaz-
du w tą ulicę (za wyjątkiem 
,,śmieciarek”) dla samocho-
dów ciężarowych powyżej 
3,5 T? A te piękne drzewa 
zostawić w spokoju.

* * *
Jacek: Mówię to jako wie-
loletni mieszkaniec Gliwic i 
miłośnik tego miasta. Tu, z 
wyjątkiem może Stowarzy-
szenia Metamorfozy, prawie 
nikt nie dba już o historyczny 
potencjał tego miasta.

Na coraz więcej przeszkód napotykają gliwic-
cy urzędnicy, którzy zamierzają wyciąć blisko 
130 lip rosnących wzdłuż ul. Mickiewicza. 
Plany miasta od wielu miesięcy wyjątkowo 
zgodnie krytykowane są przez mieszkańców 
i większość lokalnych mediów. Wątpliwości 
mają też zabrzańscy urzędnicy, którzy wła-
śnie odmówili wydania decyzji w tej budzącej 
spore kontrowersje sprawie.


